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(Vragen zijn overgenomen uit het bericht van de SP) 
 
 Deze vragen zijn o.a.:  
a. In het document wordt gesproken over teams van professionals in verschillen kernen bij  
consultatiebureaus of huisartsenpraktijk. In totaal gaat het over circa 900 kinderen. Bij alleen 
bureaus in de grote kernen is gemiddeld 200 kinderen per kern. Na aftrek van kinderen die niet 
onder de regie van de gemeente vallen blijven er volgens mij circa 500 kinderen over. In alle grote 
kernen een team inrichten voor 125 kinderen per kern lijkt mij heel kostbaar.  
Als commissie willen wij graag meepraten wat de criteria zijn voor het organiseren van deze teams In 
de kernen en tegen welke kosten.  
 
De inrichting van de toegang tot de jeugdhulp zal in overleg met de geselecteerde partner 
plaatsvinden. Samen met deze partner gaan we de beschikbare sturingsinformatie wegen. Via deze 
informatie hebben we inmiddels in beeld in welke kernen momenteel de meeste jeugdhulp wordt 
geleverd en waar de betreffende kinderen vandaan komen.  
Alle beschikbare informatie zal als input dienen om te bepalen wat de meest effectieve plaatsen 
zijn waar we de toegang kunnen organiseren.  
 
b. Teams van hoogopgeleide professionals.  
In de Jeugdzorg zouden dit mensen moeten zijn met een academische opleiding in de 
orthopedagogie. Waarom? Omdat er ook medicijnen moeten worden voorgeschreven in sommige 
gevallen. Vandaar dat zij Bic geregistreerd moeten zijn.  
Wat is het profiel en het opleidingsniveau van deze professionals.  
 
Alle medewerkers die werken in de toegang tot de jeugdhulp zijn nu SKJ geregistreerd. In de 
nieuwe werkwijze met een samenwerkingspartner zal hieraan worden vastgehouden. Daarmee is 
een kwaliteitsstandaard gegarandeerd op zowel opleidingsniveau als werkinhoudelijk niveau. Het 
is een misvatting dat de consulenten zelf medicijnen voorschrijven. Zij zijn in staat om een indicatie 
te stellen over de benodigde hulp voor een jongere. Eventuele medicatie zal altijd via een daarvoor 
bevoegde arts moeten plaatsvinden. Dit is dus de gespecialiseerde of tweede lijns hulp en niet de 
hulp die kan worden uitgevoerd door de samenwerkingspartner. Jeugdconsulenten mogen ook BIG 
geregistreerd zijn. Wanneer je BIG geregistreerd bent kan je ook automatisch SKJ geregistreerd 
worden. Andersom niet.  
 
c. Voor zwaardere of meer specialistische vormen van hulp zal altijd wel een doorverwijzing en regie 
nodig blijven.  
 
Wie doet deze doorverwijzing en vindt dit plaats met de standaardformulieren uit het 
berichtensysteem Vecozo?  
 



VECOZO is slechts de benaming van het digitale berichtenverkeer en heeft niets te maken met wie 
verwijzingen doet. Waar verwijzing nu voor een deel door gemeentelijke professionals gebeurt, 
vindt dat in de nieuwe situatie straks plaats door professionals van de nieuwe 
samenwerkingspartner, die minimaal gelijk gespecialiseerd en opgeleid zijn. Of de verwijzing in de 
nieuwe situatie nog steeds plaatsvindt met behulp van VECOZO hangt af van de wijze waarop het 
gehele stelsel wordt ingericht, hoe wordt omgegaan met indicatiestellingen en hoe 
informatieuitwisseling plaatsvindt. Het is denkbaar dat, bij een andere financieringsvorm dan pxq 
in de gespecialiseerde/tweede lijnszorg, dit op een andere manier wordt vormgegeven dan met 
behulp van VECOZO. Het VECOZO berichtenverkeer is immers mede noodzakelijk om te komen tot 
financiële afrekening van geleverde zorg en als dit op een andere manier wordt vormgegeven, 
vervalt een deel van de meerwaarde van een dergelijk administratiesysteem.  Het ligt tegelijkertijd 
in de lijn der verwachting dat zolang er geen (goed) alternatief is, er voor doorverwijzingen nog 
steeds gebruik gemaakt zal blijven worden van VECOZO.   
 
d. Samenwerkingspartners  
 
De voorkeur gaat uit naar een beperkt aantal samenwerkingspartners.  
Welke criteria worden hieraan gesteld en wat is de contractuele vorm van samenwerking?  
 
Op dit moment heeft de gemeente een open housemodel hetgeen inhoudt dat alle partijen die 
voldoen aan vooraf gestelde criteria zich mogen inschrijven wanneer de inschrijving openstaat. De 
wens van het college is om dit systeem van open house voor verschillende percelen anders in te 
richten om te komen tot een kleiner aantal aanbieders. Hiervoor moeten nog criteria worden 
geformuleerd. Belangrijk zal zijn in hoeverre de partners in kwestie de visie van de gemeente 
onderschrijven en in hoeverre zij al getransformeerd werken. Daarnaast zullen nog een aantal 
kwaliteitscriteria worden geformuleerd.  
 
e. Er wordt een nieuw bekostigingsmodel ingevoerd.  
Wat zijn hiervan de kaders?  
 
Het college wil doen wat nodig is en vindt dat het bekostigingsmodel ondergeschikt moet zijn aan 
de visie en de inhoud en daaraan moet bijdragen. Het huidige pxq model is dat niet en ook vanuit 
de landelijke politiek worden hier inmiddels vraagtekens bij gezet. Dit model heeft teveel perverse 
prikkels in zich. Dat wil zeggen dat hoe meer uren er gemaakt worden hoe meer afgerekend wordt. 
Het college is van mening dat deze perverse prikkel averechts werkt op de transformatie. Welke 
wijze dan een beter alternatief zou zijn, wordt momenteel uitgezocht.   
 
Opdracht en resultaat  
Het plan bestaat uit vier fases.  
De commissie wil na afronding van iedere fase beraadslagen en discussiëren na afronding van  
iedere fase.  
 
Het college zal de commissie actief informeren over de voortgang. De behandelwijze is vervolgens 
aan de commissie zelf.  
 
Raming en middelen  
In deze paragraaf zijn geen financiële kaders opgenomen en ook ontbreken de doelstellingen.  
Bv Gemeente Wijchen: 20% ondersteuning met verblijf, 20% minder doorverwijzing naar  
Maatwerk, 30% maatwerk naar algemene voorzieningen. Als we deze cijfers projecteren op  
onze kosten van jeugdzorg, zou dat een besparing opleveren van 1,9 mln.  
De SP zou graag een aanvulling op dit document zien met meer financiële ramingen en  
doelstellingen.  



 
Het tekort van de gemeente wordt momenteel, bij ongewijzigd beleid, geraamd op 5,6 miljoen 
euro. De kwaliteitsslag is erop gericht dat er zo’n 3,8 miljoen euro aan structurele ombuigingen 
gerealiseerd worden binnen een periode van 4 jaar. De cijfers van Wijchen zijn niet 1 op 1 te 
projecteren op onze gemeente aangezien de demografische opbouw en het aantal kernen totaal 
anders is. In onze aanpak is ook niet gesproken over een taakstelling maar juist van een andere 
manier van werken en denken van de organisaties en maatschappij. Dat wil zeggen dat we niet 
een nauwgezette raming gaan maken van de besparing op de jeugdzorg anders dan dat we gesteld 
hebben dat we binnen 4 jaar binnen de financiële kaders willen komen. Het doel van de 
bestuursopdracht is daarmee ook niet financieel van aard, maar inhoudelijk. Uiteraard zal in de 
verdere uitwerking van de bestuursopdracht rekening gehouden worden met het huidige financiële 
kader.  
 
De rol van de raad in het proces.  
Voorgesteld wordt dat de commissie MO maandelijks geïnformeerd wordt over de voortgang  
van de kwaliteitsslag.  
Deze kwaliteitsslag is een enorm majeur project met veel valkuilen en risico’s.  
Tijdens dit proces worden vitale beslissingen genomen met grote financiële consequenties.  
Denk alleen maar aan het inrichten van wijkteams met professionele krachten, de contractering  
enz.  
Het beschikbaar stellen van de benodigde financiën is een bevoegdheid van de raad.  
Ons voorstel is om tijdens het informeren in de commissie MO, wanneer dat wenselijk is ook tijd  
In te ruimen voor vragen stellen en beraadslagingen. 

Het is ook onze wens om regelmatig op inhoud met u te spreken over de stappen die 

in dit proces worden gezet. Om dit mogelijk te maken zal er periodiek een uitnodiging 

komen voor een themasessie voorafgaand aan de commissievergadering MO. De 

thema’s zijn uiteraard vrij in te vullen door uw raad maar kunnen ook door het college 

en/of de organisatie worden aangegeven. Het financiële kader, zoals opgenomen in de 

begroting en vastgesteld door de raad, is daarbij uiteraard leidend. Indien er sprake is 

van afwijkingen van de begroting, wordt de raad daar op de gebruikelijke wijze over 

geïnformeerd. 

 

 


